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Konu : Fatura alt nüshalarının mal teslimi sonrası

kaşelenip imzalanma zorunluluğu olup

olmadığı hk.

            İlgide kayıtlı dilekçenizin incelenmesinden, Başkanlığımız ... Vergi Dairesi Müdürlüğünün ... TC kimlik numaralı

mükellefi olduğunuz, market işiyle iştigal ettiğiniz, işletmenize mal alımı yaptığınız bazı firmaların mal alımı sonrasında

tarafınıza düzenledikleri faturanın alt nüshasını, fatura tutarını nakit veya kredi kartıyla ödediğiniz halde tarafınızdan

kaşelenip imzalamanız konusunda zorlama içine girdikleri, kaşe ve imzalamadığınızda tarafınıza mal satışı

yapılmayacağının bildirildiği, firmalar tarafından yapılan bu uygulamanın Vergi Usul Kanunu yönünden yasal olup

olmadığının tarafınıza bildirilmesinin talep edildiği anlaşılmıştır.

            Bilindiği üzere, 213 sayılı Vergi Usul Kanununun 229 uncu maddesinde; "Fatura, satılan emtia ve yapılan iş

karşılığında müşterinin borçlandığı meblağı göstermek üzere emtiayı satan veya işi yapan tüccar tarafından müşteriye

verilen ticari vesikadır." hükmüne,

            230 uncu maddesinde de; "Faturada en az aşağıdaki bilgiler bulunur:

            1. Faturanın düzenlenme tarihi, seri ve sıra numarası;

            2. Faturayı düzenleyenin adı, varsa ticaret unvanı, iş adresi, bağlı olduğu vergi dairesi ve hesap numarası;

            3. Müşterinin adı, ticaret unvanı, adresi, varsa vergi dairesi ve hesap numarası;

            4. Malın veya işin nevi, miktarı, fiyatı ve tutarı;

            5. Satılan malların teslim tarihi ve irsaliye numarası,..." hükmüne

            yer verilmiştir.

            Diğer taraftan, aynı kanunun 231 inci maddesinin beşinci bendinde de faturanın malın teslimi veya hizmetin

yapıldığı tarihten itibaren azami yedi gün içinde düzenleneceği, bu süre içerisinde düzenlenmeyen faturaların hiç

düzenlenmemiş sayılacağı belirtilmektedir.        

            Bu itibarla, yukarıda yer verilen hükümlerden de anlaşılacağı üzere yaptıkları mal teslimi ve hizmet ifaları

nedeniyle fatura düzenlemek zorunda olanların kendilerinde kalan fatura nüshalarının alıcı tarafından kaşelenip

imzalanacağına dair bir hüküm Vergi Usul Kanununda bulunmamaktadır.

             Öte yandan; Vergi Usul Kanununun faturanın tarifi, faturanın şekli ve faturanın nizamı başlıklı maddelerindeki

hükümlere göre, fatura düzenlemek zorunda olanların sattıkları emtia veya yaptıkları iş karşılığında müşterinin

borçlandığı meblağı göstermek amacıyla fatura düzenlemek ve faturada en az bulunması gereken bilgilere yer vermek

zorunda oldukları tabiidir.

              Bilgi edinilmesini rica ederim.



(*)     Bu Özelge 213 sayılı Vergi Usul Kanununun 413.maddesine dayanılarak verilmiştir.

(**)   İnceleme, yargı ya da uzlaşmada olduğu halde bu konuya ilişkin olarak yanlış bilgi verilmiş ise bu özelge geçersizdir.

(***) Talebiniz üzerine tayin edilmiş olan bu özelgeye uygun işlem yapmanız hâlinde, bu fiilleriniz dolayısıyla vergi tarh

edilmesi icap ederse, tarafınıza vergi cezası kesilmeyecek ve tarh edilen vergi için gecikme faizi hesaplanmayacaktır.


